
 

Skolebestyrelsesmøde på Bramsnæsvigskolen 
 

Sted: 

Skolens personalerum 

 

Medlemmer: 

Forældre: 

Nicklas 

Annette 

Kim 

Mads 

Cecilie 

Siff 

Lisbeth 

 

Suppleanter: 

Mette 

 

Elever: 

Maja 

Selma 

 

Personale: 

Allan 

Christina 

 

Ledelse: 

Michael 

Vibeke 

 

 

Afbud:  

Nicklas 

Kim 

Cecilie 

Lisbeth 

Mette 

Allan 

Selma 

Michael 

 

 

 

Møderækken: 

Alle dage kl. 17.00-20.00 

 

0209 – ændret til 1909 

2410 (dialogmøde) 

0511 

1812 

0602 

3103 

0605 

0406 

 

Dialogmøde forår (dato 

følger) 

 

 

 

Pkt. 1 Dagsorden Indhold 

45 min. Nyt fra: 

A) Elevrådet 

B) Bestyrelsesformand 

C) Ledelse 

D) SFO 

E) Skole 

 

Orientering og 

informationsudveksling. 

 

Referat  

 

 

 

 

a) Maja fortalte om fælles elevrådsdag som de fleste fra det store elevråd var med til. En fælles dag for alle 

elevrødder i Lejre Kommune, som afholdtes i Hvalsø. Her lærte elevrødderne om elevdemokrati og om, 

hvordan de kan blive hørt. 

b) Der er kursus i ”Skole og forældre-regi” i november. Husk at melde til Nicklas, om I kan deltage. 

c) Vi skal have ny vicekommunaldirektør, som også skal være direktør for børn og unge-området.  

Skolen har afholdt uddannelse for alle med fokus på ”Co-teaching”. Det handler om, hvordan man bedst 

arbejder sammen i undervisningen, når man er to i klassen.  

Skolens medarbejdere har også været på kursus om ”low arousal”, som handler om, hvordan man som lærer 

eller pædagog bedst er omkring børn, når er vrede, kede af det eller lign.  

Slutteligt har alle været på kursusdag sammen med psykolog Rikke Yde, som har lært os om, hvordan vi 

samarbejder med børnenes vigtigste ressourcer: Forældrene. Det var en meget givende oplevelse.  

d) Der har høstfest. God stemning og opbakning.  

Bevægelsesugen forløb super godt og der er igen slået rekord: 710 km.  

Det er oplevelsen, at brobygningen mellem dagtilbud og skole er forløbet meget bedre i år. 

e) Emneuge afholdt. Det var en god uge, hvor overemnet var klima (for hele Lejre Kommune i den uge).  

Vores underemne var bestemt af eleverne. Det var ”Havet”.  

Vi oplever stor succes med at have flyttet flere ressourcer ud i pauserne. Det betyder, at der nu er flere 

voksne i pauserne for at støtte op om børnenes muligheder for at knytte venskaber og have gode rolige 

stunder.  

 



Pkt. 2 Dagsorden 

 

Indhold 

30 min. Skolevisionen: Fast punkt. 

 

Ledelsen orienterer om skoleårets 

indsatsområder og skolebestyrelsen 

drøfter bestyrelsens arbejde og 

engagement i skolevisionen på 

Bramsnæsvigskolen.  

 

Alle skal have en ven. 

Klassemøder og elevsamtaler 

Fællessamlinger 

At stå foran 

 

Den nye børne-ungepolitik (bilag) 

Samværsregler (bilag) 

 

 

 

 

Referat  

 

 

Vibeke gennemgik samværsreglerne, som alle klasselærere har talt med deres elever om til et klassemøde. 

Klasserne har også selv tilføjet regler gældende for deres klasse. 

Maja fortalte om, at i deres klasse har de f.eks. tilføjet at man tørrer fødderne af inden man går ind i klassen og at 

man gerne må fylde sin vanddunk op i timerne. 

 

Meningen med samværsreglerne er, at alle, både elever, forældre og medarbejdere, ved hvad der er ”inden for 

skiven”. 

 

Vibeke gennemgik skolens antimobbestrategi. Det er blevet til for at medarbejdere ved, hvordan de skal handle, hvis 

forældre henvender sig med mobbeproblematik. 

Skolen skal undersøge om der finder mobning sted og hvis det er tilfældet lave en plan for at foregribe det.  

Bestyrelsen påpeger vigtigheden af, at forældrene i klasserne laver arrangementer for deres børn for at øge trygheden 

og tilliden mellem børnene. 

Mobning sker hyppigst i fællesskaber, som er utrygge. 

 

 

Skolebestyrelsen anbefaler, at skolen sender dokumenterne ud igen sammen med link til ”Bekendtgørelsen for ro i 

folkeskolen”. Sidstnævnte er under revidering af undervisningsministeriet pt., da man ønsker at gøre det til en bedre 

”værktøj” for skolerne.  

 

Vi aftaler at antimobbestrategien og samværsreglerne revideres i dette skoleår.  

 

Vi talte om skolevisionen på Bramsnæsvigskolen: 

Klassemøder: 

De fleste steder oplever man, at det er gode møder, hvor der bliver arbejdet på klassens fællesskab og på 

elevdemokrati. 

Det bliver påpeget at enkelte elever kan have svært ved at sige noget til klassemøderne, at frygt for andre elevers 

reaktion. Det er derfor vigtigt at den viden tilfalder klasselærerne, så de kan arbejde med tillid og tryghed i klassen. 

 

Elevsamtalerne: 

De fleste oplever at det er meget positivt, at eleverne får en mere 1:1-kontakt til deres klasselærere. 

 

Stå foran: 

Vi arbejder med det på mange forskellige måder (oplæsning, indtaling af tyske ord, stå for opvarmningen i idræt, 

læse for venskabsven, osv.) 

 

Fællessamlinger: 

Vi har en gang pr måned fællessamling. Her medvirker alle børn og voksne samt dagtilbuddenes stor-børns-grupper. 

 

Ny Børne-/ungepolitik er vedtaget: 

Vibeke gennemgik den. 

Skolebestyrelsen er overvejende positive overfor ordlyden, særligt afsnittet som handler om, at forældrene er 

børnenes vigtigste fundament. 

 

Politikken er gennemgået med medarbejderne på pædagogisk aften.   

 



 

Pkt. 3 Dagsorden Indhold 

 

45 min Årets gang i bestyrelsen. 

 

Hvad ønsker bestyrelsen tilsyn af og 

hvilke temaer skal behandles? 

 

 

 

 

Forslag til tilsynsområder: 

November:  

Arbejdet med inklusion og 

mellemformer (herunder evt. 

revision af antimobbestrategi) 

 

December: 

Skolehjemsamarbejdet 

 

Februar: 

Skoleudviklingssamtalen; herunder 

trivsel og læringsudbytte 

 

Marts: 

Ordensregler; evt. revision af 

”samværsreglerne” (fra dec. 2023). 

 

Maj: 

 

Juni: 

 

 

 

Referat  

 

 

Vedtaget og bestyrelsen ønsker at tilføje: 

November: Brobygningen 

Maj: Opfølgning på brobygningen 

Ny folkeskolelovgivning. 

Åben skole, flere arrangementer, hvor forældrene besøger skolen om aftenen.  

 

 

Pkt. 4 Dagsorden  

30 min. Høring ang budget 

 

Se mail tilsendt. 

 

Referat 

 

 

Bestyrelsen laver udkast til budget, som sendes til forpersonen til godkendelse, da skolebestyrelsen til dette møde 

ikke er beslutningsdygtige (pga. antal fraværende medlemmer). 

 

 

Pkt. 5 Evt.  

15 min. Evt.  

Referat  

 

 

 

 

Pkt. 6 Kommunikation Indhold 

 

15 min. Kommunikation af skolebestyrelsens 

arbejde 

 

Vi har aftalt, at vi skiftes til at blive 

filmet og på den måde komme 

anderledes ud. 

Til dette møde:  

Det blev aftalt at springe det over 

denne gang. 

 

Næste møde:  

Nicklas. 

 


